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VDAB  -  Begeleiding gedetineerden

Wie vroeger uit de gevangenis kwam, had slechts weinig kans om op de arbeidsmarkt 
snel weer aan de slag te gaan. Vaak zijn ex-gedetineerden kortgeschoold en moeten ze 
met hun strafblad opboksen tegen de talloze vooroordelen van de werkgevers. Werk is 
nochtans een onmisbare factor voor een geslaagde re-integratie in de samenleving. 

Om de toeleiding naar werk zo vlot mogelijk te laten verlopen, heeft VDAB al lange tijd 
een specifiek bemiddelingsprogramma voor gedetineerden, ‘Aan de Bak’. In dat kader 
gaan detentieconsulenten samen met de gedetineerden op zoek naar beroepsopleidingen 
buiten de gevangenismuren of zoeken ze naar werk

1. Hoeveel detentieconsulenten van VDAB zijn op vandaag aan de slag in de Vlaamse 
gevangenissen? Hoeveel voltijdsequivalenten (vte’s) zijn dat? Ter vergelijking graag 
ook een overzicht van hun aantal in de voorbije tien jaar.

2. Zijn er ook gevangenissen waar er niet in begeleiding door VDAB voorzien is? Zo ja, 
welke gevangenissen zijn dat en wat is daarvoor de reden? Wordt daar dan op een 
andere manier rond arbeidstrajectbegeleiding gewerkt?

3. Hoeveel begeleidingstrajecten worden jaarlijks ingericht? Graag ook een overzicht 
van het aantal begeleidingstrajecten in de voorbije tien jaar.

4. Hoeveel van deze begeleidingen leidden tot een job buiten de gevangenis waarbij de 
gedetineerde dus kan overgaan naar een regime van beperkte detentie? Ook graag 
een evolutie voor de voorbije tien jaar.

5. Hoeveel van deze begeleidingen leidden tot een vervroegde invrijheidsstelling of 
elektronisch toezicht? Ook graag een evolutie voor de voorbije tien jaar.

6. Heeft de minister plannen om rond deze detentiebegeleiding van VDAB nieuwe acties 
op te zetten of de werking aan te passen? Eventueel in het kader van het Vlaams 
strategisch plan voor hulp- en dienstverlening aan gedetineerden dat eind 2020 werd 
goedgekeurd?
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1. Er zijn momenteel 13 detentieconsulenten aan de slag in de Vlaamse gevangenissen, 
in totaal is dat iets meer dan 10 vte’s. Het aan de bak programma wordt sinds 2008 
aangeboden in alle gevangenissen. Het aantal detentieconsulenten en vte’s fluctueert 
doorheen de tijd naargelang de vragen en noden m.b.t. de begeleiding en het 
werkregime van de detentieconsulenten. Er is een gemiddelde inzet van 10 tot 12 fte’s 
in de voorbije jaren.

2. Neen. Het aan de bak programma loopt sinds 2001 en wordt sinds 2008 aangeboden 
binnen de muren van elke Vlaamse gevangenis.

3.
jaar 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020
aantal 501 541 546 453 699 582 628 772 788 866

4. Er zijn geen cijfers beschikbaar over tewerkstelling met overgang naar een regime van 
beperkte detentie.

5. Er zijn geen cijfers beschikbaar over begeleidingen die leiden tot een vervroegde 
invrijheidstelling of elektronisch toezicht.

6. In het kader van o.a. het Vlaams strategisch plan voor hulp- en dienstverlening aan 
gedetineerden loopt momenteel nog volop de oefening om lokale actieplannen uit te 
werken. Er wordt bekeken per gevangenis welke acties ondernomen kunnen worden 
in overleg met de betrokken stakeholders. Parallel wordt ook onderzocht wat de 
bijkomende capaciteit in bestaande inrichtingen en nieuwe gevangenissen betekent 
voor de dienstverlening. 


